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ΠΡΟΛΟΓΟΣ  ΣΥΝΤΑΚΤΗ 

 

Στο εγχειρίδιο που ακολουθεί προσπάθησα να αποτυπώσω όλες τις πληροφορίες 

που αφορούν το θέμα το οποίο πραγματεύεται, δηλ. για την «Δημιουργία Σώματος 

Υπαξιωματικών», όπως αποτυπώθηκε από την Πολιτική Ηγεσία του ΥΠΕΘΑ.  

Γι’ αυτό και ζητώ την επιείκειά σας, για τυχόν λάθη και παραλείψεις Προσώπων ή 

Φορέων, που έχουν ασχοληθεί με το ζήτημα αυτό. 

Κατά την προσωπική μου γνώμη όλοι όσοι βοηθούν και ασχολούνται, είναι προς 

όφελος όλων μας.  

Μόνο όταν όλοι οι Αξκοί εξ ΑΣΣΥ είμαστε ενωμένοι και δυνατοί, είμαστε και 

υπολογίσιμοι.  

Ως απόφοιτος ΑΣΣΥ συντάσσομαι με τις προσπάθειες όλων, μέχρι την τελική 

δικαίωση, που δεν είναι άλλη από την ενίσχυση των Παραγωγικών Σχολών ΑΣΣΥ 

και την περαιτέρω αναβάθμισή τους από την Πολιτεία.    

 

Ευχαριστώ  Πολύ!!  
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ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑ ΣΩΜΑΤΟΣ ΥΠΑΞΙΩΜΑΤΙΚΩΝ (Σ.Υ.)  

(Απριλ. 2025) 

 

ΙΣΤΟΡΙΚΟ - ΖΗΤΗΜΑΤΑ ΠΟΥ ΠΡΟΚΥΠΤΟΥΝ - ΘΕΣΜΙΚΟ ΠΛΑΙΣΙΟ  

Η συζήτηση που έχει αναζωπυρωθεί τις τελευταίες ημέρες σχετικά με τη δημιουργία 
ξεχωριστού Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) δεν είναι καινούργια. Πρόκειται για ένα 
διαχρονικό ζήτημα που συνδέεται τόσο με τη θεσμική δομή των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ), 
όσο και με τις πραγματικές ανάγκες λειτουργίας και διοίκησης ενός σύγχρονου 
στρατεύματος. Το ενδιαφέρον στοιχείο στη σημερινή συγκυρία είναι η θετική στάση που 
φαίνεται να τηρεί ένα σημαντικό μέρος των Αξιωματικών εξ ΑΣΕΙ, (έστω και μικρό), 
απέναντι σε αυτό το ενδεχόμενο. 

Αφορμή γι’ αυτό αποτέλεσαν δημοσιεύματα στο τύπο, που έκαναν λόγο για νέο 
βαθμολόγιο υπαξιωματικών.  Στο εν λόγω δημοσίευμα, γίνεται λόγος για την ανέλιξη των 
Υπαξιωματικών, οι οποίοι πλέον θα μπορούν να φθάνουν μέχρι και το βαθμό του Ανθστή, 
που θα είναι και ο καταληκτικός βαθμός τους, αλλά και η ταυτόχρονη κατάργηση της 
δυνατότητας που δίνεται σε Υπαξκούς των Ανώτερων Στρατιωτικών Σχολών 
Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ), να εισέρχονται στις Ανώτατες Στρατιωτικές Σχολές (ΑΣΕΙ), μέσω 
των ανάλογων εξετάσεων. Η δημιουργία ξεχωριστού Σώματος Υπαξιωματικών, σημαίνει 
ότι θα υπάρχει μια διακριτή και αυτόνομη σταδιοδρομία για τους υπαξιωματικούς, χωρίς 
υποχρεωτική ή αυτόματη μετάβαση στην κατηγορία των Αξιωματικών. Όλο αυτό το 
εγχείρημα εντάσσεται στο πλαίσιο του βαθμολογικού και μισθολογικού εξορθολογισμού 
στις τάξεις των Ενόπλων Δυνάμεων, στη βάση της εφαρμογής του μεταρρυθμιστικού 
πακέτου «Ατζέντα 2030» που προωθεί ο υπουργός Εθνικής Άμυνας κ. Νίκος Δένδιας. 
Πιο συγκεκριμένα, αρχής γενομένης από φέτος, οι Υπαξιωματικοί εξ ΑΣΣΥ δεν θα 
μπορούν, μετά την συμπλήρωση ενός αριθμού ετών υπηρεσίας στο στράτευμα να 
εξελίσσονται μέχρι και το βαθμό του Σμηνάρχου (και αντιστοίχων), όπως γίνονταν μέχρι 
σήμερα, έχοντας ως ανώτατο καταληκτικό βαθμό, το βαθμό του Ανθστή, χωρίς ωστόσο 
από την άλλη να επηρεάζονται οι μισθολογικές τους απολαβές 

Είναι όμως αυτό εφικτό να λειτουργήσει στην Ελλάδα; Πριν δούμε αν το μοντέλο 
αυτό μπορεί να λειτουργήσει στην Ελλάδα , ας κάνουμε μια μικρή αναδρομή για το 
θέμα αυτό.  

Πάντα το θέμα αυτό ήταν στο επίκεντρο των συζητήσεων μεταξύ των υψηλόβαθμων 
στελεχών των ΕΔ, καθόσον οι καθόλα σεβαστοί και αξιόλογοι συνάδελφοι προερχόμενοι 
από τις σχολές ΑΣΕΙ, που πολλοί μάλιστα είναι και φίλοι, έβλεπαν πάντα θετικά ένα τέτοιο 
ενδεχόμενο.  Οι λόγοι είναι πολλοί και θα τους αναφέρουμε στη συνέχεια.  

ΠΟΥ ΑΝΗΚΟΥΝ ΟΙ ΣΧΟΛΕΣ ΑΣΣΥ (ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟ ΠΛΑΙΣΙΟ) 

❖ Εισαγωγή – Επίπεδο Εκπαίδευσης  

Ως γνωστόν σύμφωνα με το σημερινό μοντέλο, οι σπουδαστές που εισέρχονται στις 
Ανώτερες Στρατιωτικές Σχολές Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ) των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) της 
Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης και αυτό γίνεται μέσω των πανελληνίων εξετάσεων, από το 2ο 

https://www.staratalogia.gr/2025/04/blog-post_8.html?m=1&fbclid=IwY2xjawJoGmFleHRuA2FlbQIxMQABHpDAlXKP8PZSMhI-XBmhzfRTQsrJt56pwS4pu5VzYK2f7Eu8GCjGQsVGbHex_aem_-7pdHE5lVAzCWNBUXURWmQ
https://www.staratalogia.gr/2025/04/blog-post_8.html?m=1&fbclid=IwY2xjawJoGmFleHRuA2FlbQIxMQABHpDAlXKP8PZSMhI-XBmhzfRTQsrJt56pwS4pu5VzYK2f7Eu8GCjGQsVGbHex_aem_-7pdHE5lVAzCWNBUXURWmQ
https://flight.com.gr/soma-upaxiomatikon-protaseis/
https://flight.com.gr/soma-upaxiomatikon-protaseis/
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& 4o πεδίο, με αρκετά υψηλά μόρια των 17.000+ . πχ το έτος 2020 η ΣΜΥΑ κυμάνθηκε 
από 17.800 έως 17.200 μόρια. Μετά από τρία χρόνια φοίτησης, εξέρχονται από αυτές ως 
απόφοιτοι μεταδευτεροβάθμιας εκπαίδευσης (εξισωμένοι με κοινούς αποφοίτους ΙΕΚ), 
ήτοι σε εκπαιδευτικό επίπεδο κατώτερο αυτού στο οποίο εισήλθαν διά του υφιστάμενου 
μηχανισμού του Υπουργείου Παιδείας (ΥΠΑΙΘΑ), ενώ επαγγελματικά αντιμετωπίζονται ως 
απόφοιτοι Ινστιτούτων Επαγγελματικής Κατάρτισης (ΙΕΚ). Σύμφωνα με το άρθρο 11 του 
ν. 1911/90, οι Σχολές Μονίμων Υπαξιωματικών ανήκουν στην Ανώτερη βαθμίδα της 
Τριτοβάθμιας Εκπαίδευσης.  Στο άρθρο αναφέρεται: “Όσοι αποφοίτησαν από αυτές 
θεωρούνται απόφοιτοι Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών, εφόσον  εισήχθησαν σε αυτές 
μετά από εξετάσεις και είναι κάτοχοι απολυτηρίου Λυκείου ή εξατάξιου  Γυμνασίου ή 
ισότιμων τεχνικών σχολών, ανεξάρτητα από το χρόνο κτήσης αυτού. Η φοίτηση σε  αυτές 
είναι τριετής”. Κατά την διάρκεια της φοίτησης οι σπουδαστές λαμβάνουν στρατιωτική και 
ακαδημαϊκή εκπαίδευση. Κατά τα τελευταία δε έτη στην εκπαίδευση, έχει λάβει χώρα 
πλήθος μεταρρυθμίσεων, μία εκ των οποίων ήταν και η ανωτατοποίηση των ΤΕΙ (ΑΤΕΙ), 
που όμως ποτέ οι σχολές ΑΣΣΥ δεν ακολούθησαν και δεν εξισώθηκαν με αυτά. Σύμφωνα 
με τα κριτήρια του Εθνικού Οργανισμού Πιστοποίησης Προσόντων και Επαγγελματικού 
Προσανατολισμού (ΕΟΠΠΕΠ), οι απόφοιτοι των ΑΣΣΥ κατατάσσονται στη βαθμίδα 
εκπαίδευσης «5», η οποία συμπεριλαμβάνει επίσης τους αποφοίτους ΙΕΚ με δίπλωμα 
επαγγελματικής ιδιότητας επιπέδου «4» και τους αποφοίτους ΕΠΑΛ, με πτυχίο 
επαγγελματικής ιδιότητας επιπέδου «4».   

Μάλιστα τον Φεβρ. 2021 ο πρ. ΥΦΕΘΑ κος Αλκ. Στεφανής είχε διευκρινίσει ότι οι 
Στρατιωτικές Σχολές Υπαξιωματικών των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) ανήκουν στην 
ανώτερη βαθμίδα της τριτοβάθμιας εκπαίδευσης, ενώ́ τα ΑΤΕΙ ανήκουν στην ανώτατη 
βαθμίδα τριτοβάθμιας εκπαίδευσης. Ως εκ τούτου, η ισοτιμία των πτυχίων των Ανωτέρων 
Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ), με τα πτυχία των Ανωτάτων 
Εκπαιδευτικών Ιδρυμάτων Τεχνολογικού Τομέα (ΑΤΕΙ), δεν καθίσταται εφικτή. ( Βλ. ΕΔΩ 
).  

❖ Βαθμολογική Εξέλιξη  

Σύμφωνα λοιπόν με το ισχύον νομοθετικό πλαίσιο, οι Υπαξιωματικοί που 
προέρχονται κυρίως από τις σχολές ΑΣΣΥ, μετά από περίπου 19 χρόνια υπηρεσίας έχουν 
τη δυνατότητα να ενταχθούν στην κατηγορία των Αξιωματικών και να συνεχίσουν 
σταδιοδρομία μέχρι και τους ανώτερους βαθμούς. Αυτή η πρακτική διαμορφώνει ένα 
“μεικτό” μοντέλο εξέλιξης, όπου Αξιωματικοί προέρχονται τόσο από τα ΑΣΕΙ (με 
πανεπιστημιακό χαρακτήρα και στρατηγική εκπαίδευση), όσο και από την τάξη των 
Σχολών Υπαξιωματικών (Ανώτερες Στρατιωτικές Σχολές Υπαξιωματικών - ΑΣΣΥ). 
Συγκεκριμένα τα πρώτα 19 χρόνια της πορείας τους κατέχουν βαθμούς Υπαξιωματικών 
(Σμίας έως Ανθστής), ενώ στη συνέχεια τα υπόλοιπα 16 χρόνια τους, από την συνολική 
σταδιοδρομία των 35 ετών, εξελίσσονται  σε Αξκούς με βαθμούς (Ανθσγός έως Ασμχος), 
σύμφωνα με τον νόμο: “Περί Υπηρεσιακής εξέλιξης και ιεραρχίας των στελεχών των 
Ενόπλων Δυνάμεων - Θέματα διοίκησης των Ενόπλων Δυνάμεων, Στρατολογίας και 
συναφείς διατάξεις.” (ν. 3883/10.).  Γιατί ως γνωστόν, για να προαχθεί κάποιος απόφοιτος 
ΑΣΣΥ στο βαθμό του Σμχου (καταληκτικός), θα πρέπει να έχει πτυχίο ΑΕΙ (άρθρο 23, ν. 
3883/10).   Επίσης, οι Αξκοί εξ ΑΣΣΥ, (όπως και οι ανακαταταγέντες άνδρες & γυναίκες 
Αξκοί του ΝΔ 445/74 & Ν. 705/77), έχουν και ξεχωριστή επετηρίδα, σύμφωνα με το άρθρο 
18, του ν. 4407/16.   

https://aeitei.gr/sxoli.php?sxoli=880
https://geetha.mil.gr/wp-content/uploads/2021/01/%CE%A0%CE%B1%CF%81%CE%BF%CF%85%CF%83%CE%AF%CE%B1%CF%83%CE%B7-%CE%A3%CE%9C%CE%A5%CE%91.pdf
https://imgur.com/JVqHsfF
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/233530/nomos-1911-1990#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_11%7C233580
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/233530/nomos-1911-1990#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_11%7C233580
https://proson.eoppep.gr/el/QualificationTypes
https://proson.eoppep.gr/el/QualificationTypes
https://www.esos.gr/arthra/71788/yf-ethn-amynasta-ptyhia-ton-assy-den-einai-isotima-me-ta-ptyhia-ton-tei
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/57615/nomos-3883-2010
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/57615/nomos-3883-2010#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_23%7C1012180
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/57615/nomos-3883-2010#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_23%7C1012180
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/224599/nomos-4407-2016#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_18%7C224671
https://www.kodiko.gr/nomothesia/document/224599/nomos-4407-2016#%CE%86%CF%81%CE%B8%CF%81%CE%BF_18%7C224671
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❖ Γιατί οι Αξιωματικοί εξ ΑΣΕΙ βλέπουν θετικά τη δημιουργία 
Σώματος Υπαξιωματικών:  

Μέσα από τα χρόνια της σταδιοδρομικής μου  πορείας, αποκόμισα την πεποίθηση 

πως οι Αξκοί εξ ΑΣΕΙ διαβλέπουν με θετικό μάτι την δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών 

(ΣΥ), πλην ελαχίστων και φωτεινών εξαιρέσεων. Οι λόγοι είναι οι εξής:  

 

● Διακριτοί ρόλοι και ευθύνες: 
Οι Αξιωματικοί εξ ΑΣΕΙ έχουν εκπαιδευτεί για να σχεδιάζουν και να ασκούν 
στρατηγική διοίκηση από την αρχή της σταδιοδρομίας τους. Η ανάδειξη 
Υπαξιωματικών σε Αξιωματικούς, χωρίς την ίδια στρατηγική εκπαίδευση, (όπως οι 
ίδιοι υποστηρίζουν), θεωρείται πως θολώνει τα όρια μεταξύ των δύο ρόλων. 
 

● Προστασία του θεσμικού ρόλου του ΑΣΕΙ: 
Οι Αξιωματικοί εξ ΑΣΕΙ βλέπουν το αξίωμα τους ως προϊόν σκληρής, ακαδημαϊκής 
και στρατιωτικής εκπαίδευσης (4 χρόνια σε επίπεδο πανεπιστημίου). Η μετάβαση 
Υπαξιωματικών σε Αξιωματικούς, χωρίς αντίστοιχες ανώτατες σπουδές, θεωρείται 
αμφισβήτηση της επένδυσης που έγινε μέσω του ΑΣΕΙ. 
 

● Υπηρεσιακή ιεραρχία και “ανισορροπία” - Σταδιοδρομική εξισορρόπηση:  
Όταν Υπαξιωματικοί μετατρέπονται σε Αξιωματικούς, καταλήγουν πολλές φορές με 
τα χρόνια να έχουν παρόμοιους ή και ανώτερους βαθμούς από ΑΣΕΙ Αξιωματικούς 
με λιγότερα έτη, κάτι που δημιουργεί αίσθημα αδικίας ή και δυσλειτουργία σε θέματα 
διοίκησης. 
 

● Σταδιοδρομική αποσυμφόρηση: 
Αν υπάρξει ξεχωριστό σώμα Υπαξιωματικών, τότε: 

○ Οι Αξιωματικοί θα έχουν λιγότερο ανταγωνισμό για προαγωγές.  
○ Οι Υπαξιωματικοί θα έχουν σαφείς προοπτικές εξέλιξης μέσα στο δικό τους 

Σώμα.   
● Σύγκλιση με Νατοϊκά/Ευρωπαϊκά πρότυπα: 

Οι περισσότερες Δυτικές Χώρες έχουν ξεκάθαρο διαχωρισμό μεταξύ των δύο 
Σωμάτων. Η Ελλάδα με το σημερινό σύστημα θεωρείται “υβριδική” και λιγότερο 
οργανωμένη.  
 
Η πρόταση δημιουργίας ξεχωριστού Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) αφορά τη 

θεσμική αυτονόμηση της σταδιοδρομίας των Υπαξιωματικών, οι οποίοι θα ακολουθούν 
διακριτή πορεία χωρίς αυτόματη ή αυτονόητη προαγωγή σε Αξιωματικούς. Το Σώμα αυτό 
θα προβλέπει εξελικτικά στάδια, βαθμούς, καθήκοντα και επιτελικούς ρόλους, εντός του 
πλαισίου της Υπαξιωματικής ιδιότητας και μόνο.  

 
Όμως η δημιουργία ενός τέτοιου μοντέλου (ΣΥ), κατά την γνώμη μου εγκυμονεί 

ορισμένους κινδύνους, όπως:  
● Η κατάργηση της προοπτικής ανέλιξης σε Αξιωματικό θεωρείται μείωση του 

κινήτρου παραμονής στο στράτευμα. 

● Εκφράζονται φόβοι ότι το Σώμα Υπαξιωματικών (ΣΥ) ενδέχεται να καταλήξει 

σε δευτερεύον ή περιθωριοποιημένο θεσμό χωρίς ουσιαστικές ευθύνες.  

● Υπάρχει ανησυχία για το αν το νέο μοντέλο θα συνοδευτεί από ανάλογη 

αναγνώριση (αποδοχές, βαθμολογική εξέλιξη, ρόλοι). 
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● Απαξίωση – Υποβάθμιση του θεσμού των σχολών ΑΣΣΥ, με ταυτόχρονη 

κατακόρυφη μείωση των σπουδαστών που θα επιθυμούν να εισέρχονται σε 

αυτές.  

● Σταδιακή απαξίωση & κλείσιμο-κατάργηση των Σχολών ΑΣΣΥ.      

ΙΣΤΟΡΙΚΗ ΑΝΑΔΡΟΜΗ ΓΙΑ ΤΟ ΖΗΤΗΜΑ ΔΗΜΙΟΥΡΓΙΑΣ ΣΩΜΑΤΟΣ 
ΥΠΑΞΙΩΜΑΤΙΚΩΝ (ΣΥ) – (2015-2024) 

Επιχειρώντας να κάνω μια ιστορική αναδρομή για το θέμα, ας θυμηθούμε λίγο πότε 

ξεκίνησε το ζήτημα αυτό, δηλαδή πότε άρχισαν να γίνονται συζητήσεις για την δημιουργία 

Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ), επί ποιας κυβέρνησης και με ποιο υπουργό ΥΠΕΘΑ.  

 

❖ πρ. ΥΕΘΑ Παν. Καμμένος / 2015-2019 
 

Το ζήτημα αυτό ξεκίνησε επί υπουργίας ΥΠΕΘΑ κου Παν. Καμμένου , ο οποίος 

είχε εκφράσει δημόσια τη στήριξή του στη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) κατά 

τη διάρκεια της θητείας του (2015–2019). Συγκεκριμένα, το 2015, σε τελετή 

αποκαλυπτηρίων ανδριάντα Μονίμου Υπαξιωματικού στο Άλσος Ελληνικού Στρατού στο 

Γουδί, πρότεινε την υιοθέτηση ενός «αμερικανικού μοντέλου», όπου οι Υπαξιωματικοί θα 

μπορούσαν να εξελιχθούν σε ξεχωριστή επετηρίδα, φθάνοντας μέχρι και τον βαθμό του 

Στρατηγού. Αυτή η πρόταση στόχευε στην αναβάθμιση του ρόλου των Υπαξιωματικών και 

στην άρση των περιορισμών στην επαγγελματική τους εξέλιξη.   Επίσης τον επόμενο 

χρόνο (2016) σε συνέντευξή του στον δημοσιογράφο κ. Π. Καρβουνόπουλο είχε πει 

πως οι απόφοιτοι των τριετών Σχολών Υπαξιωματικών ΑΣΣΥ, θα γίνονται Νon 

Commisioned Officers όπως στις ΗΠΑ, με ξεχωριστή επετηρίδα Υπαξιωματικών.  

❖ πρ. ΥΕΘΑ Νικ. Παναγιωτόπουλος / 2019  &  ΥΦΕΘΑ Αλκ. 
Στεφανής / 2017 κ΄ 2019 

 

Στη συνέχεια, μετά την εκλογική νίκη της ΝΔ το 2019 και με Υπουργό Εθνικής 

Άμυνας (ΥΕΘΑ) τον κο Νικ. Παναγιωτόπουλο και με υφυπουργό (ΥΦΕΘΑ) τον κο Αλκ. 

Στεφανή ανέκυψε εκ νέου το ζήτημα αυτό. Σημειώνεται ότι στο προεκλογικό πρόγραμμα 

της ΝΔ για τις εθνικές εκλογές του 2019, δεν περιλαμβάνονταν συγκεκριμένη αναφορά 

στη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών.  Το πρόγραμμα επικεντρώνονταν σε 

ευρύτερους τομείς, όπως η οικονομία, η παιδεία, η υγεία και η ασφάλεια, χωρίς να γίνεται 

ειδική μνεία στις Ανώτερες Στρατιωτικές Σχολές Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ) ή σε σχετικές 

μεταρρυθμίσεις, για την δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ).  

Συγκεκριμένα, ο τότε υφυπουργός Εθνικής Άμυνας (ΥΦΕΘΑ) κος Αλκ. Στεφανής 

τον Αυγ. 2019 είχε αποστείλει σχετικό έγγραφο προς το ΓΕΕΘΑ και τα Γενικά 

Επιτελεία και τους ζητούσε να καταθέσουν τις προτάσεις τους και να κάνουν σχετική 

μελέτη για το θέμα.   Ο κος Αλκ. Στεφανής μάλιστα ως Α/ΓΕΣ τον Οκτώβριο του 2017 σε 

ομιλία του στην Σχολή Μονίμων Υπαξιωματικών (ΣΜΥ) είχε εκφράσει τις προθέσεις 

του, λέγοντας μάλιστα ότι ο Ανθυπαπιστής θα πρέπει να είναι ο καταληκτικός βαθμός των 

https://www.pronews.gr/amyna-asfaleia/336490_tin-exelixi-ton-ypaxiomatikon-mehri-vathmo-toy-stratigoy-exetazei-o/?utm_source=chatgpt.com
https://www.facebook.com/watch/?v=1202208183158827
https://www.alphafreepress.gr/2019/06/21/politikh/programma-nd-2019-to-orama-tou-kyriakou-mitsotaki-gia-mia-nea-ellada/?utm_source=chatgpt.com
https://www.alphafreepress.gr/2019/06/21/politikh/programma-nd-2019-to-orama-tou-kyriakou-mitsotaki-gia-mia-nea-ellada/?utm_source=chatgpt.com
https://armyvoice.gr/2019/08/soma-ypaxiomatikon-etoimazei-o-yfetha-alkiviadis-stefanis-eggrafo/
https://armyvoice.gr/2019/08/soma-ypaxiomatikon-etoimazei-o-yfetha-alkiviadis-stefanis-eggrafo/
https://armyvoice.gr/2019/09/soma-ypaxiomatikon-ti-elege-gia-ti-smy-o-stefanis-to-2013-video/
https://armyvoice.gr/2019/09/soma-ypaxiomatikon-ti-elege-gia-ti-smy-o-stefanis-to-2013-video/
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υπαξιωματικών. Αφορμή αποτέλεσε η επίσκεψη του Αρχηγού των Υπαξιωματικών του 

Αμερικανικού Στρατού SMA κου Daniel A. Dailey  την Τρίτη 07 Νοεμβρίου 2017, στις 

εγκαταστάσεις της σχολής ΣΜΥ και στο ΥΠΕΘΑ.  

❖ Νυν ΥΕΘΑ Νικ. Δένδιας - 2024  

Ο νυν Υπουργός Εθνικής Άμυνας (ΥΕΘΑ) κος Νικ. Δένδιας από το 2024 είχε 

εκφράσει τις προθέσεις του για τη δημιουργία Σώματος Υπαξκών. Το ιστολόγιο  militaire  

είχε ανεβάσει δημόσια σε ανάρτησή του, το Σ/Ν του ΥΠΕΘΑ που προέβλεπε τη δημιουργία 

Σώματος Υπαξιωματικών.  Όμως το περασμένο χρόνο (2024), το σχέδιο αυτό δεν 

κατατέθηκε ποτέ στη Βουλή και έτσι όλοι νόμιζαν ότι παρέμεινε στα χαρτιά.   

 

Όπως ήταν φυσικό μετά τα ανωτέρω που έλαβαν χώρα την περίοδο 2015-2024, 

ξεσηκώθηκε θύελλα αντιδράσεων με την πρόταση αυτή.  Όλοι οι φορείς, τόσο των ε.ε. 

στρατιωτικών όσο και οι σύλλογοι αποφοίτων ΑΣΣΥ, με δριμείς ανακοινώσεις τους 

καταδίκαζαν μια τέτοια πρόθεση εκ μέρους του υπουργείου (ΥΠΕΘΑ) και εξέφραζαν 

έντονα τις ανησυχίες τους.  

Μάλιστα δε το θέμα ήρθε πολλές φορές και στη ΒτΕ, με επίκαιρες ερωτήσεις 

βουλευτών.          

 

ΟΙ ΘΕΣΕΙΣ ΤΩΝ ΦΟΡΕΩΝ ΓΙΑ ΤΟ ΘΕΜΑ ΑΥΤΟ (ΣΥ) - (2015-2024) 

❖ ΣΑ/ΣΤΥΑ (ΣΑΣ)  

Ο ΣΑΣ και αν πρωτοστατεί για το θέμα αυτό. Την 05 Οκτωβρίου 2019 στην αίθουσα 

του Πνευματικού Κέντρου της ΕΑΑΑ, πραγματοποιήθηκε η Έκτακτη Γενική Συνέλευση 

(ΕΓΣ) του Σ.Α.Σ με μοναδικό θέμα τη «Δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών».  Επίσης, 

και ο επίτιμος πρόεδρος του ΣΑΣ κος Παν. Καράμπελας με άρθρο του, έχει αναφερθεί 

στο θέμα.  Μεταξύ των άλλων, ο νυν πρόεδρος του ΣΑΣ κος Βασ. Τσιλιγιάννης, της 34ης 

σειράς ΣΤΥΑ, σε συνέντευξη του στον δημοσιογράφο κο Π. Καρβουνόπουλο τον Δεκ. 

2024 αναφέρθηκε εκτενώς στο θέμα αυτό.  Πολλοί δε απόφοιτοι ΑΣΣΥ, έχουν αναφερθεί 

στο ίδιο θέμα εκτενώς  (λχ: κ.κ.  Μ. Κωνσταντίνου,   Σ. Ντούλιας,   Μ. Κουρουνιώτης,   

Κ. Λιούτας   κα).    

❖ ΠΟΕΣ 

Η ΠΟΕΣ έχει κατά καιρούς εκφράσει τις ανησυχίες της και την αντίθεση της για την 

δημιουργία του Σώματος Υπαξιωματικών. (βλ. Σχετικό άρθρο. ) Μάλιστα εξέφρασε και 

την αντίθεση της για το σχέδιο όπως εξυφαίνεται από το ΥΠΕΘΑ σχετικά με το νέο 

μισθολόγιο των Υπαξιωματικών, όπου διέρρευσε πρόσφατα στον τύπο. Μάλιστα η 

ΠΟΕΣ έχει καταθέσει και προτάσεις στο ΥΠΕΘΑ που αφορούν την εξίσωση των πτυχίων 

των αποφοίτων ΑΣΣΥ με τα ΑΤΕΙ.    

https://defencereview.gr/episkepsi-sto-ges-tou-archigou-ton-ypaxiomatikon-tou-stratou-ton-ipa/
https://defencereview.gr/episkepsi-sto-ges-tou-archigou-ton-ypaxiomatikon-tou-stratou-ton-ipa/
https://limenikanea.gr/soma-ypaxiomatikon-xana-olo-to-schedio-tou-ypetha/
https://limenikanea.gr/soma-ypaxiomatikon-xana-olo-to-schedio-tou-ypetha/
https://www.militaire.gr/soma-ypaxiomatikon-ola-osa-eipothikan-stin-ektakti-geniki-syneleysi-toy-sas/
https://www.militaire.gr/soma-ypaxiomatikon-ola-osa-eipothikan-stin-ektakti-geniki-syneleysi-toy-sas/
https://sastya.gr/new/item/921-episkepsi-arxigou-ypaksimatikon-usa
https://sastya.gr/new/item/2000-synentefksi-tou-proedrou-tou-s-a-s-kai-tou-syntonistikoy-symvouliou-assy-smxou-e-a-v-tsiligianni-sto-p-karvounopoulo
https://sastya.gr/new/item/2000-synentefksi-tou-proedrou-tou-s-a-s-kai-tou-syntonistikoy-symvouliou-assy-smxou-e-a-v-tsiligianni-sto-p-karvounopoulo
https://sastya.gr/new/item/1970-meta-tin-ypovathmisi-ton-sxolon-mas-klados-ypaksiomatikon
https://sastya.gr/new/item/1971-soma-ypaksiomatikon
https://sastya.gr/new/item/2041-soma-ypaksiomatikon-stin-pa
https://sastya.gr/new/item/1796-sxoles-ypaksiomatikon-me-17-000-moria-kai-ptyxia-lykeiou
https://armyvoice.gr/2024/04/assy-schedio-afanismou-tous-legetai-soma-ypaxiomatikon/?utm_source=chatgpt.com
https://www.poes.gr/index.php/epikairothtaa/4221-p-o-e-s-apokalyptoume-ton-olethrio-sxediasmo-tou-neou-misthologiou?fbclid=IwY2xjawJoEopleHRuA2FlbQIxMQABHstvZ75lYcSM5cY7IYm0aWJ20B-5SkTLpjnogdPn3rYffeqOGp816em6M_-6_aem_x2VO0J-f5e-V6LnNfEUOrw
https://www.poes.gr/index.php/epikairothtaa/4221-p-o-e-s-apokalyptoume-ton-olethrio-sxediasmo-tou-neou-misthologiou?fbclid=IwY2xjawJoEopleHRuA2FlbQIxMQABHstvZ75lYcSM5cY7IYm0aWJ20B-5SkTLpjnogdPn3rYffeqOGp816em6M_-6_aem_x2VO0J-f5e-V6LnNfEUOrw
https://www.scribd.com/document/449873656/%CE%A0%CE%9F%CE%95%CE%A3-374-2020-%CE%99%CE%A3%CE%9F%CE%A4%CE%99%CE%9C%CE%99%CE%91-%CE%A0%CE%A4%CE%A5%CE%A7%CE%99%CE%A9%CE%9D-%CE%91%CE%A0%CE%9F%CE%A6%CE%9F%CE%99%CE%A4%CE%A9%CE%9D-%CE%91%CE%A3%CE%A3%CE%A5#from_embed
https://www.scribd.com/document/449873656/%CE%A0%CE%9F%CE%95%CE%A3-374-2020-%CE%99%CE%A3%CE%9F%CE%A4%CE%99%CE%9C%CE%99%CE%91-%CE%A0%CE%A4%CE%A5%CE%A7%CE%99%CE%A9%CE%9D-%CE%91%CE%A0%CE%9F%CE%A6%CE%9F%CE%99%CE%A4%CE%A9%CE%9D-%CE%91%CE%A3%CE%A3%CE%A5#from_embed
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Όμως το ΥΠΕΘΑ σε ερωτήσεις βουλευτών σχετικά με την ισοτιμία των πτυχίων των 

αποφοίτων των Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ),  έχει 

απαντήσει αρνητικά.   

❖ ΠΟΜΕΝΣ  

Η ΠΟΜΕΝΣ έχει εκφράσει τις αντιθέσεις της για τη δημιουργία Σώματος 

Υπαξιωματικών. Σχετικό άρθρο. & εδώ.   Μετά τα τελευταία ανακύψαντα ζητήματα, η 

ΠΟΜΕΝΣ έχει δημιουργήσει και σχετική φόρμα διαμαρτυρίας για το ζήτημα της 

δημιουργίας Σώματος Υπαξκών και άλλων σχετικών ζητημάτων ΑΣΣΥ,  όπου μπορούν 

ελεύθερα όλα τα μέλη να εισέρχονται και να  ψηφίζουν.  

❖ ΕΑΑΑ - ΕΑΑΝ / (Ενώσεις Αποστράτων) 

Και οι ενώσεις αποστράτων όπως λχ η ΕΑΑΑ  τον Οκτ. 2019 σε κοινή σύσκεψη 

Ενώσεων Αποστράτων - ΠΟΕΣ - Συλλόγων Αποφοίτων ΑΣΣΥ, είχε εκφράσει την αντίθεσή 

της για το θέμα.   Το ίδιο και η ΕΑΑΝ που με έγγραφο της το Σεπτ. 2019 εξέφρασε 

ομόφωνα τις ανησυχίες της για το ίδιο θέμα. Μάλιστα το 2019 σε συνάντηση που είχαν οι 

απόστρατοι της ΕΑΑΝ με τον πρ. ΥΦΕΘΑ κο Αλκ. Στεφανή,  μεταξύ των άλλων 

ζητημάτων που του έθεσαν, εξέφρασαν την αλληλεγγύη τους (πλην της ΕΑΑΣ) στους 

αποφοίτους των ΑΣΣΥ για το θέμα του “Σώματος Υπαξιωματικών”.  Στη συνάντηση αυτή 

μίλησε και κατέθεσε εγγράφως τους προβληματισμούς και την ανησυχία του ο πρ. 

γραμματέας του Συντονιστικού Αποστράτων και μέλος της ΕΑΑΝ Πλοίαρχος (Ε) ε.α. 

Μανώλης Αναγνωστάκης, για το ζήτημα Δημιουργίας Σώματος Υπαξκών.   

❖ ΣΑΣΜΥ  

Ο ΣΑΣΜΥ απέστειλε ανοιχτή επιστολή προς τον κο ΥΕΘΑ όπου εκφράζει τις 

σοβαρές ανησυχίες και τον προβληματισμό όλων των μελών του, αποφοίτων ΣΜΥ, 

σχετικά με τις πρόσφατες ανακοινώσεις σας για τη σύσταση ενός νέου «Σώματος 

Υπαξιωματικών», πρωτοβουλία που, παρά την ανάγκη για αναβάθμιση και εκσυγχρονισμό 

του ρόλου των αποφοίτων ΑΣΣΥ/ΣΜΥ, εγείρει ερωτήματα σχετικά με τη συνοχή, το 

στρατηγικό όραμα για και το μέλλον αυτών των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ).   

ΑΠΡΙΛ. 2025 - ΝΕΕΣ ΔΗΜΟΣΙΕΥΣΕΙΣ - ΑΝΑΘΕΡΜΑΝΣΗ ΤΟΥ 
ΖΗΤΗΜΑΤΟΣ - ΑΝΤΙΔΡΑΣΕΙΣ ΓΙΑ ΤΟ ΣΩΜΑ ΥΠΑΞΚΩΝ (ΣΥ)  

Τις τελευταίες ημέρες ανέκυψε εκ νέου το ζήτημα αυτό, μετά από δημοσιεύματα του 

τύπου. Οι περισσότερες ενώσεις τάχθηκαν κατά της δημιουργίας του Σώματος Υπαξκών.  

Αφορμή για όλα αυτά ήταν οι δηλώσεις του νυν ΥΕΘΑ κου Νικ. Δένδια.  Στο πλαίσιο 

της στρατηγικής μεταρρύθμισης «Ατζέντα 2030», ο Υπουργός Εθνικής Άμυνας κος Νίκος 

Δένδιας, παρουσίασε ένα φιλόδοξο σχέδιο αναδιοργάνωσης των Ενόπλων Δυνάμεων 

(ΕΔ), στο οποίο περιλαμβάνεται και η δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ). Όπως 

ανέφερε, στόχος είναι η μεγαλύτερη μεταρρύθμιση στην ιστορία των Ενόπλων Δυνάμεων, 

η οποία θα προσαρμόσει τη δομή τους σε διεθνή πρότυπα, ειδικά αυτά του ΝΑΤΟ και των 

https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/67715b2c-ec81-4f0c-ad6a-476a34d732bd/11241401.pdf
https://www.hellenicparliament.gr/UserFiles/67715b2c-ec81-4f0c-ad6a-476a34d732bd/11241401.pdf
https://pomens.gr/enimerosi/epistoles/805-pomens-soma-ypaksiomatikon-alitheies-kai-protaseis?fbclid=IwY2xjawJoFUtleHRuA2FlbQIxMAABHvkO6tygc3gyTmZtgRRaMJZagU5wU-dw-_U6JdtHjhSv3d-1Sa4KSlCbMDMI_aem_sGN8bUTPRoi37r616XE6Qg
https://www.hellenicparliament.gr/Koinovouleftikos-Elenchos/Mesa-Koinovouleutikou-Elegxou?pcm_id=f44fc43a-7d06-4186-944d-b29000eb6fa1&fbclid=IwY2xjawJoFTBleHRuA2FlbQIxMAABHpALYmED6s08VrHfIMIb-ZuEM12wMXiUCmXm0t9ZJng8YJtkSM1Jc-okhgIG_aem_SZvFr7gQiaYjcrmn9aS6RQ
https://forms.pomens.gr/
https://eaaa.gr/%ce%b7-%ce%b5%ce%b1%ce%b1%ce%b1-%cf%83%ce%b5-%ce%ba%ce%bf%ce%b9%ce%bd%ce%ae-%cf%83%cf%8d%cf%83%ce%ba%ce%b5%cf%88%ce%b7-%ce%b5%ce%bd%cf%8e%cf%83%ce%b5%cf%89%ce%bd-%ce%b1%cf%80%ce%bf%cf%83%cf%84%cf%81/
https://eaaa.gr/wp-content/uploads/2019/09/%CE%95%CE%91%CE%91%CE%9D-%CE%A3%CE%A9%CE%9C%CE%91_%CE%A5%CE%A0%CE%91%CE%9E%CE%9A%CE%A9%CE%9D-1.pdf
https://www.militaire.gr/ti-eipothike-gia-to-soma-ypaxiomatikon-sti-synantisi-apostraton-me-ton-yfetha/
https://www.staratalogia.gr/2024/12/blog-post_96.html
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ΗΠΑ.  Ο κ. Δένδιας μίλησε για μείωση των θέσεων Αξιωματικών, αύξηση των 

Υπαξιωματικών, και αυστηρότερο διαχωρισμό ρόλων, αρμοδιοτήτων και ιεραρχίας. 

Υποστήριξε ότι η παρούσα κατάσταση, όπου πολλοί Υπαξιωματικοί μετά από κάποια έτη 

προάγονται σε Αξιωματικούς, αλλοιώνει τη φυσιογνωμία των βαθμών και δεν ευνοεί την 

επιχειρησιακή ευελιξία. 

 

Πριν όμως από αυτό, τις προηγούμενες ημέρες, και συγκεκριμένα από τις 14 

Μαρτίου 2025 είχε αρχίσει να εξυφαίνεται πως κάτι αρνητικό λαμβάνει χώρα για τους 

Αξκούς εξ ΑΣΣΥ.   Ο ΥΕΘΑ κος Νικ. Δένδιας στην ιστοσελίδα του υπουργείου του ανέβασε 

μια ανάρτηση, όπου μιλούσε για κατάργηση της πρακτικής της παραμονής των 

Αξιωματικών εξ ΑΣΣΥ  Εκτός Οργανικών Θέσεων (ΕΟΘ) στις Ένοπλες Δυνάμεις (ΕΔ).  

Κατόπιν οδηγιών του προς τα Γενικά Επιτελεία (ΓΕ) και σε συνέχεια του εξορθολογισμού 

του αριθμού των στελεχών των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ), στο πλαίσιο της «Ατζέντας 

2030», κρίθηκε μη διατηρητέο από τα αρμόδια Συμβούλια Κρίσεων το σύνολο των εκτός 

οργανικών θέσεων (ΕΟΘ) των Αξιωματικών (εξ Υπαξιωματικών-ΑΣΣΥ) των Ενόπλων 

Δυνάμεων (ΕΔ) που έχουν συμπληρώσει 35 έτη πραγματικής υπηρεσίας και έχουν πλήρη 

συνταξιοδοτικά δικαιώματα, τα οποία δεν θίγονται. 

 

Στη συνέχεια στα θέματα προς διαμόρφωση στην «Ατζέντα 2030», μεταξύ των 

άλλων ο αξιότιμος υπουργός ΥΕΘΑ κ. Νικ. Δένδιας, αναφέρθηκε και στη δημιουργία ενός 

ξεχωριστού Σώματος Υπαξιωματικών. Η προτεινόμενη μεταρρύθμιση φέρει έντονα τα 

χαρακτηριστικά ενός "κλειστού σώματος" Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό αυτόν 

του Ανθστή, χωρίς αυτόματη μετάβαση στον Αξιωματικό κορμό. Η προσέγγιση αυτή 

αντιμετωπίζεται με επιφύλαξη από τις εν.εν. Ενώσεις Στρατιωτικών, τις ενώσεις αποφοίτων 

ΑΣΣΥ (Συντονιστικό), καθώς και πολλούς ενεργεία Υπαξιωματικούς, καθώς εγείρονται 

ζητήματα βαθμολογικής στασιμότητας, μισθολογικής σταθερότητας και περιορισμού της 

επαγγελματικής ανέλιξης.   

Αναλυτικά για το τι πραγματεύεται η λεγόμενη  «Ατζέντα 2030», όπως υπάρχει 

στην σελίδα του με το κυβερνητικό έργο που αφορά το Υπουργείο Εθνικής Άμυνας 

(ΥΠΕΘΑ),  μπορείτε να διαβάσετε   ΕΔΩ.   

Εκτός όμως από την Πολιτική Ηγεσία του ΥΠΕΘΑ και η Στρατιωτική Ηγεσία του 

Υπουργείου, μέσω της συνέντευξης του Α/ΓΕΕΘΑ Στγού Δημ. Χούπη στην «Κ» αναλύει 

τη νέα φιλοσοφία των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) της Χώρας και εξηγεί γιατί θεωρεί ότι 

σήμερα μπορούν να ανταποκριθούν ταχύτερα σε μία κρίση ανάλογη με εκείνη του 2020.  

Όμως η συνέντευξη του αυτή, προκάλεσε αντιδράσεις, ιδίως του Συντονιστικού 

Συμβουλίου Συλλόγων Αποφοίτων Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών, το 

οποίο εξέφρασε την δυσαρέσκεια του, όπου σημείωσε πως ο κος Α/ΓΕΕΘΑ παρόλο που 

ανέλυσε διεξοδικά όλα τα θέματα του τομέα του, παρέλειψε να αναφερθεί στις Σχολές 

Μονίμων Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ).  Βλ.  ΕΔΩ την ανακοίνωση – Δελτίο Τύπου του 

Συντονιστικού αποφοίτων ΑΣΣΥ , για την συνέντευξη του κου Α/ΓΕΕΘΑ (10/4/2025).  

Κατόπιν των νέων δεδομένων, η ανακοίνωση της πρόθεσης για τη σύσταση 

Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) προκάλεσε εκ νέου ισχυρές αναταράξεις στο στράτευμα, 

τόσο από τους θεσμικούς εκπροσώπους των εν.εν. στρατιωτικών, όσο και από τους 

συλλόγους αποφοίτων ΑΣΣΥ, που κάνουν λόγο για έναν σχεδιασμό που υποβαθμίζει τον 

https://www.mod.mil.gr/katargisi-tis-praktikis-tis-paramonis-axiomatikon-ektos-organikon-theseon-eoth/
https://www.enoplos.gr/2024/11/blog-post_704.html?utm_source=chatgpt.com
https://www.enoplos.gr/2024/11/blog-post_704.html?utm_source=chatgpt.com
https://dendias.gr/kyvernitiko-ergo/ypourgeio-ethnikis-amynas/
https://www.staratalogia.gr/2025/04/a.html
https://www.staratalogia.gr/2025/04/blog-post_10.html
https://www.apostratoi.gr/wp-content/uploads/2025/04/%CE%91%CE%BD%CF%84%CE%AF%CE%B4%CF%81%CE%B1%CF%83%CE%B7-%CF%83%CF%84%CE%B7-%CE%A3%CF%85%CE%BD%CE%AD%CE%BD%CF%84%CE%B5%CF%85%CE%BE%CE%B7-%CE%BA.-%CE%91%CF%81%CF%87%CE%B7%CE%B3%CE%BF%CF%8D-%CE%93%CE%95%CE%95%CE%98%CE%91.pdf
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ρόλο των Υπαξιωματικών, περιορίζει τα επαγγελματικά τους δικαιώματα και αλλοιώνει το 

υφιστάμενο σταδιοδρομικό τους πλαίσιο.  

 

ΟΙ ΘΕΣΕΙΣ ΤΩΝ ΦΟΡΕΩΝ ΓΙΑ ΤΟ ΘΕΜΑ ΑΥΤΟ (ΣΥ) - (2025) 

❖ ΠΟΕΣ 

Η Πανελλαδική Ομοσπονδία Ενώσεων Στρατιωτικών (ΠΟΕΣ) με έγγραφο της 

τοποθετήθηκε με σαφήνεια: χαρακτήρισε το μοντέλο ως «επιστροφή στον μεσαίωνα» 

και κατήγγειλε ότι το νέο Σώμα Υπαξιωματικών (ΣΥ) θα καθηλώσει χιλιάδες στελέχη σε 

βαθμούς χωρίς καμία προοπτική προαγωγής. Τονίζει ότι πρόκειται για ένα "κλειστό 

σύστημα στασιμότητας", που αφαιρεί το δικαίωμα των Υπαξιωματικών να εξελιχθούν σε 

Αξιωματικούς, όπως ισχύει σήμερα με την προαγωγή στον βαθμό του Ανθυπολοχαγού 

μετά από 19 χρόνια υπηρεσίας. Επιπλέον, η ΠΟΕΣ συνδέει την πρόταση αυτή με πιθανές 

μισθολογικές ανατροπές και καταγγέλλει έλλειψη διαφάνειας και διαλόγου από την πλευρά 

της πολιτικής ηγεσίας. 

❖ ΠΟΜΕΝΣ 

Η ΠΟΜΕΝΣ, από την πλευρά της, εκφράζει σοβαρούς προβληματισμούς. Ζήτησε 

επίσημες διευκρινίσεις για τις πληροφορίες περί δημιουργίας Σώματος Υπαξιωματικών 

(ΣΥ) και έθεσε θέμα δικαιωμάτων και βαθμολογικών αδικιών, κυρίως σε ό,τι αφορά τους 

ΕΠ.ΟΠ. που έχουν μεταταγεί σε Μόνιμους Υπαξιωματικούς.  Υποστηρίζει την ανάγκη 

αξιοκρατίας και διαφάνειας, καλώντας σε διάλογο πριν την υλοποίηση οποιασδήποτε 

δομικής αλλαγής. Δημιούργησε και ψήφισμα για όλους τους εν.εν. ΑΣΣΥ. Κατά το 

πρόσφατο παρελθόν (Δεκ. 2024), η ομοσπονδία αναφέρθηκε εκτενώς με έγγραφό της 

και είχε εκφράσει τις ανησυχίες της προς την Διαρκή Επιτροπή Εθνικής Άμυνας & 

Εξωτερικών Υποθέσεων της ΒτΕ για τις διακρίσεις των Μισθολογικών Αποδοχών 

Σπουδαστών Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ). 

 

❖ ΠΑΣΕΣ  

 Ο ΠΑΣΕΣ καταγγέλλει κινήσεις στασιμότητας για τα στελέχη και αποκαλύπτει την 

αλήθεια πίσω από τις «αυξήσεις» στο νέο μισθολόγιο.  Ανησυχία προκαλεί στους κόλπους 

των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ) το ενδεχόμενο επαναφοράς του Σώματος Υπαξιωματικών 

(ΣΥ), όπως υπονοεί ο ΠΑΣΕΣ (Πανελλήνιος Σύνδεσμος Ελλήνων Στρατιωτικών)  σε 

πρόσφατη ανακοίνωσή του. 

❖ Άλλοι φορείς και Απόφοιτοι ΑΣΣΥ - Συντονιστικό ΑΣΣΥ 

Το Συντονιστικό Συμβούλιο Αποφοίτων ΑΣΣΥ έχει επίσης εκφράσει την έντονη 

αντίθεση του και είναι κάθετα αντίθετο σε μια τέτοια προοπτική, θεωρώντας ότι ένα τέτοιο 

μοντέλο υπονομεύει πλήρως το θεσμικό τους κύρος και απαξιώνει τις ΑΣΣΥ ως 

https://www.poes.gr/index.php/epikairothtaa/4225-i-poes-tassetai-ksana-kata-tou-somatos-ypaksiomatikon?fbclid=IwY2xjawJoEidleHRuA2FlbQIxMAABHnSG47k_2shQhj2FJFLT6USH-ER7lvkHfqRQ9VHbjqj3lGoXU9ZBr7Zuxp3q_aem_3I5ZaQ5Gtxv4tIR5AukErw
https://www.poes.gr/index.php/epikairothtaa/4154-p-o-e-s-to-soma-ypaksiomatikon-ksana-pro-ton-pylon
https://forms.pomens.gr/
https://pomens.gr/enimerosi/koinovouleftikos-elegxos/2595-oxi-stis-diakriseis-ton-misthologikon-apodoxon-spoudaston-anoteron-stratiotikon-sxolon-ypaksiomatikon-assy
https://armyvoice.gr/2025/03/pases-soma-ypaxiomatikon-kai-pseftikes-afxiseis/
https://armyvoice.gr/2025/03/pases-soma-ypaxiomatikon-kai-pseftikes-afxiseis/
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εκπαιδευτικούς θεσμούς, παρά το γεγονός ότι η εισαγωγή σε αυτές γίνεται με πανελλαδικές 

εξετάσεις. Η αναταραχή και η δυσαρέσκεια που θα προκληθούν θα επηρεάσουν αρνητικά 

το ηθικό και την αποτελεσματικότητα των Ενόπλων Δυνάμεων (ΕΔ). Η δημιουργία ταξικού 

διχασμού θα υπονομεύσει την ενσυνείδητη πειθαρχία και το αξιόμαχο. 

Η προσπάθεια αντικατάστασης των αποφοίτων ΑΣΣΥ με στελέχη χαμηλότερης 

δυνατότητας εξέλιξης και προοπτικών, ώστε να μειωθεί δραστικά το μισθολογικό κόστος 

και να δημιουργηθεί μια νέα στρατιωτική τάξη, πιο ελεγχόμενη και λιγότερο απαιτητική σε 

δικαιώματα και παροχές, υπονομεύει την επαγγελματική συνέχεια και το θεσμικό κύρος 

των Σχολών μας. 

Η απαξίωση των Στρατιωτικών Σχολών θα οδηγήσει σε αύξηση των κενών θέσεων 

και αποδυνάμωση των ΕΔ. Η μαζική έξοδος εξειδικευμένων στελεχών θα υποβαθμίσει την 

συντήρηση των οπλικών συστημάτων, θέτοντας σε κίνδυνο την Ασφάλεια Πτήσεων και 

Εδάφους. 

Δεν υφίσταται παρόμοιο μοντέλο Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών με τριετή 

φοίτηση και πανελλήνιες εξετάσεις σε καμία άλλη χώρα. 

Η αναγνώριση του υψηλού επιπέδου των εισακτέων στις ΑΣΣΥ και η απονομή 

πτυχίου ισότιμου με τα ΑΤΕΙ είναι επιτακτική. Η άδικη και διακριτική μεταχείριση σε σχέση 

με άλλες σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης είναι απαράδεκτη. 

ΟΧΙ στο «Σώμα Υπαξιωματικών».  

Μάλιστα δε το συντονιστικό ΑΣΣΥ έχει δημιουργήσει έγγραφο διαμαρτυρίας στην 

πλατφόρμα "Ψηφίσματα Πολιτών" του Avaaz, όπου όποιος επιθυμεί μπορεί να εισέλθει 

και να υπογράψει ηλεκτρονικά.    

 

Αξίζει να σημειωθεί πως ο Βουλευτής Λευκάδας, της Νέας Δημοκρατίας (ΝΔ), κος 

Αθανάσιος Ι. Καββαδάς, απόφοιτος της 33ης Σειράς ΣΤΥΑ και ενεργό μέλος του 

Συλλόγου ΣΑΣ, μετά την επίσκεψη του στις 1/4/2025 στον Σύλλογο (ΣΑΣ) και την 

ενημέρωση του από το ΔΣ, στις 10/4/2025 κατέθεσε ερώτηση στη Βουλή, με θέμα την 

Αποκατάσταση Βαθμολογικής και Μισθολογικής Εξέλιξης Αξιωματικών Ειδικών 

Καταστάσεων εξ Ανωτέρων Στρατιωτικών Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ).    

Μάλιστα στις 15 Νοεμβρίου 2023 είχε συνάντηση με τον νυν ΥΕΘΑ κ. Νικ. Δένδια 

και στα πλαίσια των θεμάτων που του έθεσε, ήταν και το ζήτημα  της αναβάθμισης των 

αποφοίτων των παραγωγικών σχολών ΑΣΣΥ.  

Τονίζεται πως ο συγκεκριμένος βουλευτής και κατά το παρελθόν έχει εκφράσει 

έντονα την ανησυχία του για την επερχόμενη διάταξη περί δημιουργίας Σώματος 

Υπαξιωματικών.   Το 2019, όταν είδε το φως της δημοσιότητας το σχέδιο για την 

δημιουργία του Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) από τον τότε ΥΦΕΘΑ,  αντέδρασε άμεσα 

και σε συνάντηση του με τους τότε κ.κ. ΥΕΘΑ & ΥΦΕΘΑ πρόβαλε την αντίθεση του για το 

θέμα  αυτό και κατέθεσε τεκμηριωμένα τις ενστάσεις του.  

Και συνολικά όμως βουλευτές απ΄ όλα τα κόμματα έχουν κάνει ερωτήσεις στη 

Βουλή, για το θέμα της Δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ), αλλά το Υπουργείο 

(ΥΠΕΘΑ) μέχρι σήμερα στις απαντήσεις του απέφευγε να πάρει σαφή θέση.   

 

https://secure.avaaz.org/community_petitions/el/upetha_okhi_sto_soma_upaksiomatikon_1/?ccbpoub&utm_source=copy&utm_medium=social_share&utm_campaign=1742946&utm_term=ccbpoub%2Bel&share_location=do_landing&fbclid=IwY2xjawJj2lhleHRuA2FlbQIxMQABHm9XVrd4g3Le8jXPwgAfNVC0P9whASlvhFFHWQvHfNvWdyi_qk3_4pGZ_BpX_aem_HroLhPUSPtNgtQuCmRUG9w
https://sastya.gr/i-sxoli/seires
https://sastya.gr/new/item/2055-erotisi-sti-vouli-gia-tin-apokatastasi-vathmologikis-kai-misthologikis-ekseliksis-aksiomatikon-eidikon-katastaseon-eks-assy
https://sastya.gr/new/item/1829-deltio-typou-tou-k-thanasi-kavvada
https://sastya.gr/new/item/1178-kavvadas-pentagvno-svma-upjkon
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ΑΠΟΤΙΜΗΣΗ - ΠΡΟΒΛΗΜΑΤΙΣΜΟΙ 

 

Η συζήτηση γύρω από τη δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ), επαναφέρει 

με ένταση το διαχρονικό ερώτημα της ταυτότητας και του ρόλου των στελεχών στις 

Ένοπλες Δυνάμεις (ΕΔ). Από τη μία, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου επιδιώκει 

εκσυγχρονισμό, εναρμόνιση με διεθνή πρότυπα και αποδοτικότερη αξιοποίηση του 

ανθρώπινου δυναμικού. Από την άλλη, όμως ένα μεγάλο μέρος του στρατιωτικού 

προσωπικού (ε.ε. & ε.α.) διαβλέπει κινδύνους: υποβάθμιση, στασιμότητα και απουσία 

προοπτικής. 

Το βέβαιο είναι ότι το ζήτημα δεν είναι μόνο οργανωτικό. Αγγίζει βαθιά τον πυρήνα 

της επαγγελματικής πορείας, της αξιοκρατίας και της υπηρεσιακής ηθικής. Η μέχρι σήμερα 

πρακτική της σταδιοδρομικής ανέλιξης των Υπαξιωματικών σε Αξιωματικούς, λειτούργησε 

ως μια γέφυρα ελπίδας και κίνητρο προσφοράς. Η κατάργηση αυτής της δυνατότητας, 

χωρίς επαρκείς εγγυήσεις, μοιάζει με βίαιη τομή και όχι με φυσική εξέλιξη. 

Η όποια μεταρρύθμιση οφείλει να γίνει με σεβασμό στο προσωπικό, με συμμετοχή 

των θεσμικών φορέων και με ξεκάθαρο πλαίσιο στόχων και ωφελειών. Σε διαφορετική 

περίπτωση, η δημιουργία Σώματος Υπαξιωματικών (ΣΥ) μπορεί να εξελιχθεί σε πηγή 

δυσφορίας, αδικιών και αποδυνάμωσης του φρονήματος του ανθρώπινου δυναμικού. 

Ιδίως δε αν η βαθμολογική εξέλιξη περιοριστεί στο βαθμό του Ανθστή, τότε όπως 

διαφαίνεται στον ορίζοντα δεν θα υπάρχουν πλέον σπουδαστές που να επιθυμούν να 

σταδιοδρομήσουν στις Ανώτερες σχολές ΑΣΣΥ των ΕΔ.   Ιδίως μετά τα τελευταία 

φαινόμενα των  αυξημένων αριθμών παραιτήσεων από όλες τις στρατιωτικές σχολές,  

σε συνδυασμό με τον χαμηλότερο αριθμό εισακτέων λόγω της Ελάχιστης Βάσης 

Εισαγωγής, προκαλεί μεγάλες αρρυθμίες στο στράτευμα.   Συγκεκριμένα, πέρυσι (2024) 

έμειναν στα αζήτητα περί τις 450 θέσεις σε όλες τις στρατιωτικές σχολές.  

 

Γιατί όμως οι σπουδαστές εγκαταλείπουν τις Στρατιωτικές Σχολές (ΑΣΕΙ - ΑΣΣΥ); 

 

Οι λόγοι της «αιμορραγίας» είναι πολλοί: 

Οικονομικοί παράγοντες: Οι χαμηλές αποδοχές κατά τη φοίτηση και οι δύσκολες 

οικονομικές συνθήκες αποθαρρύνουν τους νέους. 

Συνθήκες φοίτησης: Το αυστηρό πλαίσιο παρουσιών και η εντατική εκπαίδευση 

συγκρίνονται δυσμενώς με τις πιο «χαλαρές» πανεπιστημιακές σπουδές. 

Καψόνια και σκληρή στρατιωτική πειθαρχία: Καταγγελίες σπουδαστών και της 

ΠΟΕΣ κάνουν λόγο για «στρεβλώσεις από άλλες εποχές», που οδηγούν σε αποχωρήσεις. 

Αβέβαιο επαγγελματικό μέλλον: Η έλλειψη προοπτικών εξέλιξης και η εργασιακή 

ανασφάλεια οδηγούν πολλούς προς τα Σώματα Ασφαλείας. 

Σύγκριση με τις ΕΔ άλλων Χωρών: Στην Ευρώπη, οι Στρατιωτικές Σχολές 

προσφέρουν υψηλότερες αμοιβές και περισσότερες δυνατότητες σταδιοδρομίας.  

( βλ αναλυτικό άρθρο  του alfavita  ΕΔΩ).  

 

Ένα επιπλέον ζήτημα που ανέδειξε ο εξαίρετος συνάδελφος εξ ΑΣΣΥ κος Μαρκ. 

Κωνσταντίνου  της 22ας σειράς ΣΤΥΑ που αφορά την αντίφαση στρατηγικής, μεταξύ 

https://www.alfavita.gr/ekpaideysi/468798_stratiotikes-sholes-kyma-paraitiseon-kai-hamiles-baseis
https://www.alfavita.gr/ekpaideysi/468798_stratiotikes-sholes-kyma-paraitiseon-kai-hamiles-baseis
https://www.alfavita.gr/ekpaideysi/468798_stratiotikes-sholes-kyma-paraitiseon-kai-hamiles-baseis
https://www.alfavita.gr/panellinies/469920_giati-aimorragoyn-oi-stratiotikes-sholes-paraitiseis-hamiles-baseis-meiosi
https://sastya.gr/images/EKLOGES-2022/konstantinou_cv-1b_m_compressed.pdf
https://sastya.gr/images/EKLOGES-2022/konstantinou_cv-1b_m_compressed.pdf
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των προθέσεων του Υπουργείου και των τελευταίων εξαγγελιών περί «Δημιουργίας 

Σώματος Υπαξιωματικών» και μάλιστα εγείρει πολλά ερωτήματα για το ΥΠΕΘΑ, είναι το 

εξής:   (παρακάτω παρατίθεται το κείμενο όπως ακριβώς το διατύπωσε από τη σελίδα του 

στο fb)  

 

[....Από τη μια πλευρά, στο Ενοποιημένο Σχέδιο Κυβερνητικής Πολιτικής (ΕΣΚυΠ) 

2025 προτείνεται η ίδρυση ενός Πανεπιστημίου Εθνικής Άμυνας, με στόχο την αναβάθμιση 

της εκπαίδευσης στα Στρατιωτικά Εκπαιδευτικά Ιδρύματα και, την ανωτατοποίηση των 

Ανώτερων Σχολών Υπαξιωματικών (ΑΣΣΥ). Αυτό υποδηλώνει ότι οι απόφοιτοι των ΑΣΣΥ 

θα μπορούσαν να αποκτήσουν πτυχία ανώτατης εκπαίδευσης, ισοδύναμα με αυτά των ΑΕΙ, 

κάτι που συνήθως συνδέεται με υψηλότερες επαγγελματικές προοπτικές.  

Από την άλλη πλευρά, δια στόματος του κου Υπουργού Εθνικής Άμυνας εξαγγέλλει 

ξεκάθαρα τη δημιουργία ενός ξεχωριστού «Κλάδου Υπαξιωματικών» (όπως οι Αμερικανοί), 

με καταληκτικό βαθμό τον Ανθυπασπιστή, περιορίζοντας την καριέρα των υπαξιωματικών 

σε ένα κατώτερο επαγγελματικό πλαίσιο, χωρίς προοπτική ανόδου σε Αξιωματικούς. 

Το παράδοξο είναι κραυγαλέο: πώς μπορεί κάποιος να αποφοιτά από μια ανώτατη 

σχολή, με την ακαδημαϊκή βαρύτητα που αυτό συνεπάγεται, και ταυτόχρονα να παραμένει 

εγκλωβισμένος σε μια καριέρα υπαξιωματικού, χωρίς τη δυνατότητα να διεκδικήσει θέσεις 

ευθύνης ή βαθμούς αξιωματικού; Είναι σαν να εκπαιδεύεις κάποιον σε επίπεδο 

πανεπιστημίου, αλλά να του λες ότι η επαγγελματική του αξία θα παραμείνει σε επίπεδο 

τεχνίτη.  

Αυτή η αντίφαση όχι μόνο υπονομεύει την έννοια της ανωτατοποίησης, αλλά 

δημιουργεί και σύγχυση για το πραγματικό όραμα της εκπαιδευτικής και επαγγελματικής 

εξέλιξης των υπαξιωματικών. ...]  

 

Άρα, λοιπόν στο ΕΣΚυΠ φαίνεται ξεκάθαρα η πρόθεση ένταξης των Υπαξιωματικών 
σε μια λογική εξέλιξης και ενσωμάτωσης στο ενιαίο Σώμα των Αξιωματικών — έστω και με 
διαφορετικές αφετηρίες, ενώ η εξαγγελία για ίδρυση ξεχωριστού Κλάδου 
Υπαξιωματικών, με καταληκτικό βαθμό Ανθυπασπιστή, που θυμίζει το μοντέλο του NCO 
corps (Non-Commissioned Officers) του ΝΑΤΟ ή των ΗΠΑ, αλλά χωρίς τις αντίστοιχες 
θεσμικές εγγυήσεις, εγείρει ερωτήματα για το που αποσκοπεί και τι μπορεί να υποκρύπτει 
η αντίφαση αυτή από πλευράς Υπουργείου. Θα πρέπει λοιπόν να υπάρξει σαφής 
διευκρίνιση από πλευράς ΥΠΕΘΑ, και να άρει αυτή την αντικρουόμενη σχέση μεταξύ 
ακαδημαϊκής και επαγγελματικής εξέλιξης των Υπαξκών και της δήλωσης για δημιουργία 
Σώματος Υπαξκών, καθώς υπάρχει κίνδυνος η «ανωτατοποίηση» να είναι τυπική, ενώ το 
ουσιαστικό μήνυμα προς τους Υπαξιωματικούς να είναι περιορισμός και αποκλεισμός. 

.. 

Τέλος, ελπίζω πως ο κος ΥΕΘΑ θα σκεφτεί σοβαρά το ζήτημα και θα έρθει σε εκτενή 

επικοινωνία με τους φορείς των Συλλόγων Αποφοίτων ΑΣΣΥ, αλλά και με τις θεσμικές 

ενώσεις των εν.εν. στελεχών των ΕΔ, προτού λάβει τις οριστικές του αποφάσεις. 

Ευχαριστώ πολύ για το χρόνο σας!!      

 

Με εκτίμηση,  

Νίκος Δ. Αντωνάκης  

Απόφοιτος ΑΣΣΥ - 41η Σειρά ΣΤΥΑ 

https://gsco.gov.gr/wp-content/uploads/2025/01/%CE%95%CE%A3%CE%9A%CF%85%CE%A0-2025.pdf
https://gsco.gov.gr/wp-content/uploads/2025/01/%CE%95%CE%A3%CE%9A%CF%85%CE%A0-2025.pdf

